



Kan frit distribueres  
Til drøftelse

Sagsbehandler:  
Mette Rytter Christensen

Dato: 17-06-2020

Sagsnr.: [Sagsnr.]

**Referat og sagsfremstilling til Studierådsmøde på Institut for Sociologi og Socialt Arbejde den 20. maj 2020**

Der indkaldes til studierådsmøde **onsdag d. 20. maj 2020, kl. 9.00-10.30.**

Sted: Skypemøde

Indkaldt til mødet: Studienævnsmænd, næstformænd og områdeleder.

<b>Institut for Sociologi og Socialt Arbejde</b>	
Lene Tølbøll, Viceinstituteder	OK
<b>Socialrådgiveruddannelsen</b>	
Maria Appel Nissen, Studienævnsmænd	OK
Tanja Dybdal Bernhard, Næstformænd	OK
<b>Sociologi</b>	
Jakob Skjøtt-Larsen, Studienævnsmænd	OK
Dianna Nyborg Leervad Korshøj, Næstformænd	OK – fra kl. 9.30
<b>Kandidatuddannelsen i Socialt Arbejde</b>	
Maja Lundemark Andersen, Studienævnsmænd	OK
Melina Kathrine Andersen, Næstformænd	OK
<b>Kandidatuddannelsen i Kriminologi</b>	
Annette Olesen, Studienævnsmænd	OK
Kasper Jørgensen, Næstformænd (kjorg10@student.aau.dk)	OK
<b>Studienævn for Masteruddannelser</b>	
Lene Tølbøll (midlertidig), Studienævnsmænd MBU	OK
Xx	
<b>Erasmus mundus / Nordisk masterudd.</b>	
Lars Uggerhøj	OK
<b>Områdeleder Jette Winther</b>	OK
<b>Team LKK</b>	
Mette Rytter Christensen - Referent	OK
Susanne A. Kristense	OK
Line K. Caspersen	OK
Mette Pacho	OK



### Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

#### Indstilling

Det indstilles, at dagsorden godkendes.

#### Referat

Dagsorden godkendes og der tilføjes et ekstra punkt 3a: Situationen omkring Corana  
Punkt 3a tages umiddelbart efter godkendelsen af dagsorden.

### Punkt 2 Godkendelse af referat

#### Bilag

Referat af Studierådsmøde d. 3. april 2020

#### Indstilling

Det indstilles, at referatet fra Studierådsmødet godkendes.

#### Referat

Godkendt.

### Punkt 3a Situationen omkring Corona

#### Referat

Der er en del uafklarede udmeldinger ift. de retningslinjer der er meldt ud omkring afholdelse af fysisk eksamen jf. funktionsnedsættelse, og at de studerende fysisk må sidde sammen under eksamen.

Opdatering af vejledning om eksamen sendes ud snarest, hvor der blandt andet er præciseret retningslinjer for de studerende om at sidde samme til eksamen. Det skal drøftes med vejleder og det er vejleders beslutning, om det kan lade sig gøre ift. teknik, lyd mm

Der kommer ikke yderligere meddelelser ud til de studerende vedr. funktionsnedsættelse. Vejleder er ansvarlig for at være opmærksom på, om der er studerende der har behov for fysisk tilstedeværelse ift. funktionsnedsættelse, og skal reagere på dette. Det er vejleder som skal opfordre den studerende til at søge dispensation.

Der kommer en mail ud til VIP og D-VIP, om at være opmærksom om muligheden vedr. funktionsnedsættelse.

Der vil ikke være TAP til stede ved fysiske eksamener, med mindre der er en særlig begrundelse herfor.

VIP vil kunne være tilstede hele dagen på campus, hvis de deltager i en fysisk eksamen.

Hver søndag skal Lene melde ind, hvor mange og hvem der skal have adgang til bygningerne i den kommende uge. Lene prioriterer, at det er Danske universiteter og Styrelsen som udstikker retningslinjer for hvem og hvor mange der fysisk må komme på universiteterne. VIP'erne skal anmode Ledelsen om adgang til bygningerne, således der på tværs af institutter ikke overskrides de udmeldte kvoter og tilstedeværelse samtidig.



Lene afventer udmelding fra nedsat taskforce efter 8. juni om efterårs undervisning. Lene forventer ikke at der bliver åbent før til august, da der er loft for hvor mange personer der må være tilstede på AAU samtidig. En kapacitet pr. tidspunkt samt max. antal personer i alt. Der er ikke lagt op til, at alle kan komme på AAU samtidig.

Annette: Hvilke hensyn og forhold skal vejleder forholde sig til hvis de studerende vil sidde sammen?

Lene: Det er de studerende som skal drøfte løsningen med vejleder og det er vejleder der skal tage beslutningen. Der er mange forhold der taler imod løsningen ift. lyd, ekko, afstand mm. Det er de studerendes mulighed, og det kan ikke laves om.

Jakob: Hvordan skal vejleder kunne vurdere, at det er ansvarligt at de studerende sidder fysisk sammen? Der mangler en konkret beslutning ovenfra, og der mangler et konkret beslutningsgrundlag. De studerende skal anmode vejleder om de må sidde samme fysisk, og det er så vejleders ansvar og beslutning. Der mangler anbefalinger og mulige problemstillinger til vejleder, for at tage beslutningen.

Det er en generel holdning, at der mangler en klar udmelding i vejledningerne om, hvad mulighederne er for at de studerende kan sidde sammen fysisk. Det er et stort ansvar for vejlederne, at træffe beslutningen. I skriv fra Retningslinjer fra Uddannelsesjura, står der at de studerende som udgangspunkt skal sidde hver for, og at vejleder kan tillade at de studerende fysisk kan sidde sammen. Det skal samtidig tydeliggøres, at vejleder ikke er IT-ekspert og kan løse eller vurdere diverse tekniske problemstillinger, samt hvilke konsekvenser ift. tekniske problemer der kan være ved at de studerende sidder sammen, gældende for både studerende, vejleder og censor.

Der er generelt et stort behov blandt VIP'erne, for at komme på Campus og printe.

### Punkt 3 Fælles evalueringsskemaer for alle uddannelser

#### Sagsfremstilling

Kort status fra studienævnsformændene vedr. processen om de tilsendte forslag til fælles evalueringsskemaer.

Studienævnene har pr. 1. maj fået tilsendt udkast til fælles evalueringsskemaer på ISSA til gennemsyn og kommentering. Skemaerne er lavet som en opkoncentrering af dagstudiernes mange forskelligartede evalueringsspørgsmål. Dokumentet indeholder forslag til 9 evalueringmoduler:

- Modulevaluering (forelæsninger)
- Øvelsesevaluering
- Projektevaluering
- Semesterevaluering
- Uddannelsesevaluering
- Praktikevaluering
- Workshop-/seminarevaluering
- Projektbørsevaluering
- Evaluering af Karriereforsløbet

#### Tidsplan for proceduren over evalueringsskemaer

1.maj: SN får udkast til fælles evalueringsskemaer i høring

20. maj: Status på godkendelsesprocessen ifm. Studierådsmødet

2. juni: SN sender høringssvar retur til FA, som retter evalueringsskemaerne til

9. juni: De reviderede evalueringsskemaer genfremsendes til SN

23. juni: Fællesmøde om endelig godkendelse af de fælles evalueringsskemaer



De nye evalueringsskemaer skal træde i kraft fra efterår 2020.

#### Tidsplan for "Procedure for semesterevalueringer"

Medio august: FA laver udkast til "Procedure for semesterevalueringer"

31. august: SN får udkast til "Procedure for semesterevalueringer" i høring

21. september: SN sender høringssvar retur til FA, som retter til

28. september: Den reviderede "Procedure for semesterevalueringer" genfremsendes til SN

6. oktober: Endelig godkendelse af den reviderede "Procedure for semesterevalueringer" ved Studierådsmødet

### Indstilling

Det indstilles, at studienævnene diskuterer ensretning af evalueringsskemaerne i maj og kommer med en løsning på fælles evalueringsskemaer på uddannelserne.

### Referat

Der er udsendt en mail til studienævnene med forslag til forskellige evalueringsskemaer og en tidsplan til processen.

Der har været efterspørgsel på et evalueringsskema om Studiestart, og det vil blive tilføjet.

Status fra studienævnene:

Maja: Skemaerne har være sendt rundt til koordinatorene. Der mangler PBL-læringsmål i modulevalueringerne.

Maria: Maria har gennemgået og kommenteret på skemaerne. De er efterfølgende sendt ud til koordinatorene og skal senere behandles på et Studienævnsmøde. Der mangler evaluering på de praktisk orienterede arrangementer på socialrådgiveruddannelsen. Der er behov for mere specifikke evalueringer af kurser og undervisere, da de fælles skemaerne ikke går nok i dybden.

Lars: Evalueringerne er ikke gældende for Noswell og Advance, da de skal koordineres på tværs af de øvrige lande.

Jakob: Det ser generelt fornuftigt ud. Der mangler nogle specifikke spørgsmål fx problemformuleringsseminar og andre aktiviteter på individuelle semestre. Praktiskbørs skal også evalueres om foråret samt årets underviser pr. forår/efterår. Desuden skal der gøres opmærksom på, at valgfag er forskelligt bygget om ift. seminar, øvelser mm

Annette: Skemaer er sendt ud til studienævnet til kommentering. Der er endnu ikke kommet nogle kommentarer retur.

Lene gør opmærksom på, at der stadig skal laves en mundtlig evaluering på alle semestre.

Opsamling fra studienævn - Skemaerne skal tilføjes:

PBL-læringsmål

Praktisk orienteret arrangementer på socialrådgiveruddannelsen

Fag fagligt indhold i modulevalueringerne

Mulighed for tillægs spørgsmål til hvert semester



## Punkt 4 Semesterstart 1. september 2020 og undervisning efterår 2020

### Sagsfremstilling

Status og orientering om nedlukning af Campus og Coronatiden, og evt. nye udmeldinger fra Direktionen og DSUR om efteråret 2020.

Semesterstart 1. september 2020 på uddannelserne  
Tutorkorps og arrangementer ifm. semesterstart 2020  
Undervisning i efterårssemestret 2020

### Indstilling

Det indstilles, at der er en løbende dialog i studienævnene og studierådet om løsninger om den kommende studiestart og undervisning.

### Referat

Lene orienterer om en status fra taskforce om studiestart, som hun selv deltager i.

Der arbejdes på nogle bestemmelser og anbefalinger til uddannelserne. Bl.a.:

- Lokaleforhold er afgørende ift. studiestart.
- Studiestartsfesten afholdes først til foråret
- Fælles morgenmad gennemføres i en anden form, og der forslås morgenmad på den enkelte uddannelse, evt. med live strime af tale mm. Det kan blive nødvendigt, at fordele de studerende på flere hold, således der er et morgenhold og et eftermiddagshold
- Studiestarts arrangementer skal afholdes i mindre hold, og kan evt. slås sammen senere hvis det tillades

For studiestart arrangementer for uddannelserne arbejdes der på følgende bestemmelser:

- RUS-tur afholdes ikke i efteråret. Uddannelserne kan overveje at flytte dem til foråret
- RUS-planlægningstur for tutorer. Der kan ikke afholdes 2 dages seminar med overnatning. Der arbejdes dog på, at tutorerne skal mødes fysisk op på Campus for planlægning af RUS perioden.

Der kan blive behov for flere tutorer på uddannelserne ift. flere og mindre hold af nye studerende og brug af flere lokaler.

Maja: Der mangler tutorer i København. Kan der arbejdes med et korps på tværs af uddannelser?

Der er lavet en tilstedeværelse prioritet, for hvordan de studerende kan møde op fysisk på Campus i efteråret:

- Nye studerende på alle BA-uddannelser
- KA-uddannelser (1.semester) med mange 'nye' studerende
- Internationale studerende
- Øvrige KA-uddannelser (1.semester)
- Øvrige studerende

De endelige rammer og vejledninger skal drøftes i DSUR på mandag.

Rammerne for studiestart skal desuden tilpasses efter den anden taskforce gruppe vedr. udmelding om semesterplanlægning, som vil være klar 8. juni.

#### Semesterplanlægning i efteråret:

Der kommer en udmelding fra taskforce efter 8. juni.

Semesterplanlægning skal forsætte som den plejer ift. seminarrum og auditorier.

Efter 8. juni skal planlægningen justeres ift. rammer og anbefalinger fra taskforce.

Der afventes en melding efter 8. juni ift. internationale studerende og åbning af grænser. Problemstillingen om internationale studerende er givet videre til Prodekanen.



## Punkt 5 Orientering fra Viceinstitullederen

### Sagsfremstilling

Orientering fra Viceinstitullederen

### Indstilling

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning.

### Referat

Ingen orientering.

## Punkt 6 Orientering vedr. Fællesadministrationen

### Sagsfremstilling

Orientering om status på teams og opgaver i fællesadministrationen fra Jette

Opfølgning fra sidste møde ved Jette:

- Status på opfølgning på studienævnsbudgetter
- Status på Rammer for SPS-ordningen/særlige vilkår ved eksamen

### Referat

Status på opfølgning på studienævnsbudgetter:  
Jette orientere om, at en opsamling af studienævnsbudgetterne vil blive sendt til studienævnene i april, august, oktober og december.

Studieordningsændringer pr. 1. september 2021:

Der er frist for ændringer i studieordningerne d. 1. november 2020, for at de kan træde i kraft pr. 1. september 2021. Jette har bedt studienævnssekretærene lave en gennemgang af studieordningerne, så ændringer kan ske løbende i efteråret, fra midt september til slut oktober. Der vil komme en tidsplan ud til studienævnene omkring revidering af studieordningerne.

Status på Rammer for SPS-ordningen/særlige vilkår ved eksamen:

Jf. sidste møde skulle Jette komme med en oversigt over alle eksamener, men denne oversigt er endnu ikke færdig.

I studienævnene er der generelt ikke interesse i en fælles frist på tværs uddannelserne.

Der kan være forskellige ansøgningsfrister og modtagelse af ansøgninger jf. kendt diagnose og ny diagnose.

Det foreslås, at der laves en ansøgningsrunde først i semestret, gældende for et semester ad gangen.

Det foreslås desuden, at der laves et fælles skriv i studieadministrationen, om hvilke svarmuligheder de studerende kan forvente/skal have på deres ansøgninger. Det fælles skriv kan evt. laves i samarbejde med Uddannelsesjura, hvis der er/opstår uklarheder ift. ansøgningen fra den studerende.

Jette orienterer kort om diverse personalesager i studieadministrationen. Ikke til referat.



## Punkt 7 Studiemiljø og Studiemiljøgruppen i Sydhavnen (fast punkt)

### Sagsfremstilling

- Studiemiljø generelt.
- Studiemiljø under Coronatiden
- Arrangementer på tværs af uddannelser og studenterforeninger på ISSA

### Indstilling

Det indstilles, at Studienævnsformændene orienterer om identificerede problematikker vedrørende studiemiljø, der kan være af relevans for alle, og at generel status på studiemiljø tages til efterretning.

### Referat

Vi afventer fortsat tilbagemeldinger fra CAS om vores ønsker til fysiske studiemiljøtiltag.

Nogle studerende har været aktive online i forsøg på at skabe fælles aktiviteter i coronatiden. Det vurderes at være en blandet succes. Vi skal være opmærksomme på, om der er nogle ting, der skal have hjælp til genstart, når vi vender tilbage efter sommerferien.

Studiestarten planlægges med udgangspunkt i en studiestartsgruppe med ophæng i Fælles Service. De fælles aktiviteter i kantine og på kajen gennemføres ikke i det vanlige format. Der arrangeres morgenmad på de enkelte uddannelser og taler videotransmitteres.

Der er allerede etableret et stort tutorkorps på campus CPH; det er glædeligt, da der tidligere har været vanskeligheder med at få tutorer, særligt fra kandidatuddannelserne. Det er dog ikke tilfældet i år. Studiestartsgruppen har afholdt online tutormøder og der er etableret eventgrupper.

Den traditionelle studiestartsfest er udsat til sommeren 2021, mens den gallafest, der var planlagt til april, afholdes i november.

## Punkt 8 Eventuelt

### Sagsfremstilling

Ingen punkter.

### Referat

Jakob: Alle valgfag på sociologi er indskrevet i studieordningen. Det betyder, at alle studerende som tager valgfag "ud af huset", skal have lavet en individuelle studieordning. Er der erfaring fra andre uddannelser, hvordan man kan undgå dette?

Valgfag "ud af huset" kan indskrives i studieordningen, hvis man vil undgå at lave individuelle studieordningen.

Lene vil tage problematikken med til næste studieledelsesmøde.